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Друковані видання 

Усі країни зацікавлені у стабільних відносинах  

"Голос України" 

Голова Верховної Ради України Володимир Рибак у рамках офіційного візиту в м. 

Санкт-Петербург (Російська Федерація) взяв участь у заходах Міжпарламентської Асамблеї 
держав—учасниць СНД. 

Голова Верховної Ради України Володимир Рибак під час зустрічей з Головою Ради 

Федерації Федеральних Зборів Російської Федерації Валентиною Матвієнко та Головою 

Державної Думи Федеральних Зборів Російської Федерації Сергієм Наришкіним, які відбулися 

у рамках роботи Міжпарламентської Асамблеї держав—учасниць СНД, наголосив, що «Україна 

має намір вибудовувати свої відносини з країнами Митного союзу на добросусідській та 

взаємовигідній основі, а також реалізовувати намічені плани і домовленості, що ухвалені як на 

двосторонньому, так і на багатосторонньому рівні». 
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Під час зустрічей Сторони обговорили широке коло актуальних питань 

міжпарламентської складової двосторонніх взаємин, зокрема, у частині вжиття необхідних 

заходів на законодавчому рівні, спрямованих на подальший розвиток торговельно-економічних 

відносин між Україною і Російською Федерацією, щодо розширення співпраці у культурно-

гуманітарній сфері. 

В.Рибак відзначив значну роль міжпарламентських відносин в україно-російських 

взаєминах. На його думку, заходи, що були проведені палатами російського парламенту в 

рамках святкування 20-річчя Конституції Російської Федерації, стали гарним підгрунтям для 

розвитку міжпарламентських контактів. Керівник парламенту також висловив сподівання на 

проведення у Дніпропетровську 11-го засідання Міжпарламентської комісії зі співробітництва 

Верховної Ради України і Федеральних Зборів Російської Федерації, присвяченого співпраці у 

космічній галузі і атомній енергетиці. «Ми готові до всебічної дискусії», — наголосив він. 

В.Рибак звернувся до російської Сторони з проханням сприяти у формуванні місії 
спостерігачів від МПА СНД, а також Федеральних Зборів Російської Федерації для участі у 

спостереженні за перебігом повторних виборів народних депутатів України у п’яти 

одномандатних округах 15 грудня цього року. 

Зважаючи на тенденції зменшення обсягів двостороннього товарообігу, Голова 

Верховної Ради України запропонував вжити конкретних заходів до посилення взаємодії 
парламентів наших держав на економічному напрямку.  

«Сподіваємось, що плідна взаємодія митних і прикордонних служб наших країн 

дозволить уникати складних ситуацій на українсько-російському кордоні», — зазначив 

керівник парламенту. 

В. Рибак висловив сподівання, що спільне святкування у 2014 році 200-річчя з дня 

народження Тараса Шевченка в рамках попередніх домовленостей значною мірою сприятиме 

подальшому зміцненню дружби і взаєморозуміння між нашими народами. 

Глава українського парламенту зустрівся з Головою Нижньої палати Парламенту 

Республіки Казахстан Нурланом Нігматуліним. 

Під час зустрічі було обговорено широке коло питань двосторонньої співпраці, у тому 

числі, її міжпарламентську складову. 

В.Рибак наголосив, що Україну і Казахстан багато десятків років поєднують дуже гарні 
взаємини. «Ми повинні підтримувати і розвивати ці відносини», — заявив він. При цьому В. 

Рибак і Н.Нігматулін заявили про необхідність подальшої активізації міжпарламентської 
співпраці на усіх рівнях. 

Своєю чергою, Н. Нігматулін підкреслив, що наші країни «є колегами в єдиному вимірі 
у питаннях двосторонньої співпраці та міжпарламентського співробітництва». Він привітав 

Україну з успішним головуванням в ОБСЄ, підкресливши, що «всі країни зацікавлені у 

стабільних економічних і політичних відносинах». 

Голова Нижньої палати Парламенту Республіки Казахстан запросив Голову Верховної 
Ради України відвідати Казахстан з офіційним візитом. 

Н.Нігматулін повідомив, що депутати Парламенту Казахстану візьмуть участь як 

спостерігачі у спостереженні за виборами у п’яти округах, які відбудуться в Україні 15 грудня 

ц. р. 

Сторони обговорили питання підготовки до святкування 200-річчя з дня народження Т. 

Шевченка. У цьому контексті Н. Нігматулін зазначив, що у Казахстані проведено багато 

заходів, присвячених ювілею «людини, яка багато зробила і для України, і для Казахстану». 

Н.Нігматулін запросив Україну взяти участь у міжнародній виставці «ЕКСПО-2017», яка 

відбудеться у Казахстані, висловивши думку, що участь України буде на користь як Україні, 
так й іншим державам. 

Сторони також обговорили євроінтеграційні процеси в Україні. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=307546 
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До новых встреч  

Сергей Сидоренко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

В четверг утром в столице Литвы начались мероприятия, приуроченные к саммиту 

Восточного партнерства, — бизнес-форум и конференция представителей гражданского 

общества. На встречах чаще всего поднимался вопрос будущего Украины. Наша страна 

считается наименее предсказуемым государством—участником ВП (как известно, этот формат 

объединяет Украину, Молдавию, Белоруссию, Грузию, Армению и Азербайджан), а недавнее 

решение Кабмина о приостановке подготовки к подписанию СА лишь подтвердило это мнение. 

На открытии бизнес-форума выступил комиссар ЕС по вопросам расширения и 

европейской политики соседства Штефан Фюле, который задал тон всем последующим 

обсуждениям перспектив Украины. Фюле в последнее время старался не критиковать 

украинскую власть, но вчера эта традиция была нарушена. Еврокомиссар назвал 

несостоятельными все экономические выкладки, которые Кабмин приводил в последнюю 

неделю, обосновывая свое решение, в частности необходимость получить от ЕС 160 млрд евро. 

Участники форума надеялись услышать объяснения от первого вице-премьера Сергея 

Арбузова, одного из участников первой дискуссионной панели форума, но ожидания оказались 

напрасными. Господин Арбузов был немногословен — его выступление было в несколько раз 
короче, чем у всех остальных докладчиков. Первый вице-премьер не реагировал на замечания 

еврокомиссара, а на вопросы из зала отвечал кратко, уклоняясь от комментариев по существу. 

"Мы движемся в Европу и уже многое для этого сделали",— заверил собравшихся Сергей 

Арбузов. Отказ от подписания СА он объяснил тем, что Кабмин не смог устранить риски, 

которые давно предвидел. "Оценка рисков — это основная особенность принятия решений в 

Украине. Мы продолжаем работать, готовы встречаться, готовы продолжать оценивать 

риски",— сообщил первый вице-премьер. 

Следует отметить, что участники форума оказались удивлены не только содержанием 

ответов первого вице-премьера, но и мерами безопасности, принимаемыми при его появлении. 

Господин Арбузов стал единственным чиновником, за которым постоянно следовала охрана. 

Таких привилегий не оказалось ни у премьер-министра Литвы Альгирдаса Буткявичюса, ни у 

еврокомиссара Штефана Фюле. Забота о безопасности была столь нарочитой, что охрана даже 

вынудила министра энергетики и угольной промышленности Украины Эдуарда Ставицкого 

покинуть свое место в первом ряду — его кресло занял один из телохранителей господина 

Арбузова. 

На форуме гражданского общества европейцы также критиковали украинскую власть. 

На этом мероприятии не оказалось ни одного спикера от официального Киева, так что 

дискуссии не было, а европейские политики позволяли себе весьма жесткие заявления. Глава 

МИД Швеции Карл Бильдт, который за последние три года не менее 10 раз проводил 

переговоры с президентом Виктором Януковичем, сообщил, что срыв подписания СА не стал 

для него большой неожиданностью. "Я никогда не был уверен в том, что президент собирается 

пройти этот путь до конца",— заявил дипломат. В какой-то момент Бильдт и вовсе вышел за 

пределы дипломатического этикета: "Делает ли Виктор Янукович это сознательно? Не знаю, 

возможно, это результат похмелья". 

Глава МИД Польши Радослав Сикорский отметил, что в безвизовом диалоге, на который 

рассчитывает Киев, не следует ожидать поблажек: "Мы не можем делать уступки Украине, 

потому что если мы пойдем на компромиссы в отношении одной страны, то будем обязаны 

сделать те же уступки и другим странам". 

На фоне украинских проблем наиболее выигрышно выглядел Кишинев, 

парафировавший вчера соглашение об ассоциации с ЕС. Вчера в Вильнюсе многие не 

исключали, что и к подписанию СА Кишинев придет быстрее Киева. "Молдавия — это история 

успеха Восточного партнерства. Теперь у нас следующая задача — чтобы ВП стало рецептом 

успеха для нашей страны",— заявил исполнительный директор молдавской ассоциации 

внешней политики Виктор Чирила. 
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Украинская власть, несмотря на очевидный кризис во взаимоотношениях с ЕС, 

сохраняет оптимизм, при этом Киев готов снижать планку требований. "Я уже сказал Штефану 

Фюле, что суммы, которые мы называем, не означают затрат ЕС. И это суммарный объем 

инвестиций за 10-15 лет, включая и частные инвестиции, и государственные, и в виде доступа к 

ресурсам МВФ, и так далее",— рассказал народный депутат Анатолий Кинах (Партия 

регионов), возглавляющий Украинский союз промышленников и предпринимателей. 

Кинах добавил, что рассчитывает на подписание СА в ходе саммита Украина—ЕС, 

который планируется в конце февраля—начале марта. Источник в Еврокомиссии подтвердил, 

что сейчас ведутся переговоры об организации двустороннего саммита в эти сроки. "Затягивать 

переговоры дольше нет необходимости, ведь потом начинается период выборов в ЕС и в 

Украине, когда будет крайне сложно подписать договор",— пояснил Кинах. 

Параметры возможного компромисса пока неясны. Ряд стран—членов ЕС выступают 

категорически против прямой денежной компенсации. "Никогда не стоял вопрос о том, сколько 

миллиардов взятки ЕС даст для подписания СА",— резко заявил Карл Бильдт вчера в общении 

с журналистами. Даже в странах, считающихся "адвокатами" Украины в ЕС, риторика 

украинской власти вызывает непонимание. 

Глава МИД одной из восточноевропейских стран уверен, что финансовые проблемы 

являются не причиной, а лишь оправданием решения Киева об отказе от подписания СА. 

"Конечно же, дело не в деньгах, я не верю в это. Причины политические, возможно, связанные 

с амбициями Виктора Януковича",— сказал он. Между тем одну политическую задачу 

Янукович уже решил. Европейские политики вчера не вспоминали о Юлии Тимошенко. Даже 

Карл Бильдт, который ранее называл освобождение Тимошенко условием подписания СА, ушел 

от прямого ответа на вопрос журналистов по этому поводу. 

В четверг в Вильнюсе состоялась серия переговоров о стратегии дальнейших действий 

Украины и ЕС. Штефан Фюле провел встречу с Сергеем Арбузовым. Вечером Виктор 

Янукович встречался с президентами Еврокомиссии и Европейского совета Жозе Мануэлом 

Баррозу и Херманом ван Ромпеем, а также с канцлером Германии Ангелой Меркель. "Все 

решится на переговорах за ужином. У нас наконец-то будет возможность спросить Януковича 

— что, черт возьми, происходит? Нам надо понять, что ему предлагал Владимир Путин, что 

стало реальной причиной такого решения Украины",— рассказал до начала этой серии встреч 

дипломат, информированный о планах руководства Евросоюза. 

ЕС готов искать новые формы поддержки Киева, оговорив жесткие условия, в частности, 

связанные с имплементацией соглашения об ассоциации. "Есть красные линии, которые ЕС 

никогда не пересечет. В частности, мы не будем говорить, что компенсируем потери от 

давления России, поскольку это развяжет Кремлю руки: мол, делайте все, что хотите, ЕС 

заплатит. Не будет и трехсторонних переговоров с участием РФ",— сказал информированный 

европейский дипломат. Один из обсуждаемых сценариев предполагает финансирование МВФ. 

А для того, чтобы создать положительный фон для продолжения переговоров, Украина и 

ЕС сегодня подпишут договор "Об открытом небе", который был парафирован лишь вчера. 

Чтобы объявить об успехе нынешнего саммита, ЕС согласился нарушить свои стандарты 

подготовки документов к подписанию — после парафирования Брюссель всегда проводит 

длительную процедуру юридической сверки документа. В случае СА, например, эта процедура 

затянулась более чем на год. 

http://www.kommersant.ua/doc/2354741 

Выдвинуты с одной целью  

Галина Корба, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Вчера с разницей в десять минут информационные агентства передали из Вильнюса, где 

проходит саммит Восточного партнерства, два взаимоисключающих заявления лидеров 

украинской оппозиции о стратегии поведения на будущих президентских выборах. "Оппозиция 

выставит трех кандидатов в первом туре. Тот, кто выйдет во второй тур, получит 
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неограниченную поддержку всех оппозиционных сил, чтобы таким образом выиграть выборы в 

2015 году",— сказал глава фракции "Батькивщина" Арсений Яценюк. Лидер фракции УДАР 

Виталий Кличко выразил противоположное мнение: "Мы должны сделать все для победы 

демократического кандидата на президентских выборах. Мы не должны оставить Виктору 

Януковичу ни одного шанса, поэтому я считаю, что единый кандидат от оппозиции должен 

быть выдвинут уже в первом туре". 

Следует отметить, что свое участие в выборах 2015 года прямо подтвердил только 

Виталий Кличко. Лидер УДАРа уже начал избирательную кампанию и в ближайшее время 

намерен возобновить тур по Украине. Остальные оппозиционные силы избегают прямых 

заявлений по этому поводу. В партии "Свобода" подтвердили, что выступают за выдвижение 

трех кандидатов от оппозиции в первом туре президентских выборов, но лидер политической 

силы Олег Тягныбок пока не сообщал о намерении баллотироваться. Между тем в июне съезд 

объединенной оппозиции "Батькивщина" выдвинул кандидатом в президенты Юлию 

Тимошенко. Впрочем, снятие судимости с экс-премьера до выборов 2015 года маловероятно, 

поэтому кандидатом от партии, скорее всего, станет Арсений Яценюк, который ранее заявлял о 

своих президентских амбициях. 

Согласно обнародованным вчера данным исследования Киевского международного 

института социологии (КМИС), наибольшие шансы выиграть предстоящие выборы имеет 

Виталий Кличко. В первом туре выборов за него готовы проголосовать 16,4% избирателей, за 

Виктора Януковича — 16,7%. Третье место занял Арсений Яценюк — 8%. За господина 

Тягныбока отдали бы свои голоса 3,6% респондентов. По данным КМИС, во втором туре 

выборов за Виталия Кличко готовы проголосовать 35% опрошенных, Виктора Януковича — 

22%. Арсения Яценюка и Олега Тягныбока во втором туре готовы поддержать 27% и 19,4% 

избирателей соответственно. Опрос проводился с 9 по 20 ноября, в нем приняли участие 2011 

респондентов из всех регионов страны. Погрешность выборки не превышает 3,3%. 

Генеральный директор КМИС Владимир Паниотто отмечает, что у всех лидеров 

оппозиции "электорат совпадает". "Проблема оппозиции в том, что на востоке вообще нет 

политической силы, ориентированной на европейские ценности, но при этом русскоязычной. 

Все наши демократические партии — национал-демократические. Олег Тягныбок более 

радикальный, но из 10% готовых за него проголосовать его личного электората только треть. 

Две трети — это ситуативный электорат, который в разных ситуациях может переметнуться к 

Виталию Кличко или Арсению Яценюку",— сказал социолог. 

В оппозиции предпочитают не говорить о трудностях, с которыми могут столкнуться 

кандидаты в ходе избирательной кампании. "Конфликтов у нас не было и не будет. Чтобы 

победить нашего единого врага Виктора Януковича, мы сделаем все, чтобы отбросить 

политические амбиции руководителей наших политических сил. Наши действия будут 

скоординированы и подчинены единой цели — победить Виктора Януковича на выборах",— 

заявил народный депутат Виктор Швец ("Батькивщина"). 

Прогнозы экспертов менее оптимистичны. "В первом туре неизбежно будут 

информационные подставы и атаки. Как бы кандидаты ни обещали, что не будет взаимной 

борьбы, избежать этого не удастся. Власть, разумеется, будет использовать это в своих 

интересах,— уверен политтехнолог, директор компании стратегического консалтинга Berta 

Communications Тарас Березовец.— Кроме того, между первым и вторым туром очень трудно 

переориентировать работу членов избирательных комиссий и полевых штабов. Если Олег 
Тягныбок проиграет, какая мотивация у штабов "Свободы" работать на другого кандидата?" 

Похожего мнения придерживается директор Института глобальных стратегий Вадим Карасев. 

"Если все делать более или менее скоординированно, искренне и открыто, то во втором туре 

можно снять напряжение от конкуренции, но если координации не будет, если они войдут в 

раж, и конкуренция не будет мягкой и бархатной, то они просто будут отбирать друг у друга 

электорат",— отметил эксперт. 

http://www.kommersant.ua/doc/2355041 
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Жива кров Євромайданів  

Журнал "Український тиждень" 

Йде дощ. У мокрому асфальті Хрещатика яскраво відзеркалюється синій колір прапора 

ЄС, на зображенні якого «замкнуло» екран на Будинку профспілок. На годиннику третя ночі. 
Ночі з 21 на 22 листопада. Ввечері 21-го Кабмін несподівано згорнув підготовку до асоціації з 
ЄС, про яку «так багато говорили більшовики». У відповідь опозиційні політики закликали 

людей прийти на давно заплановане віче в неділю. «Україну продають Кремлю! – констатував у 

соцмережі Олег Тягнибок. – Виходьмо 24 листопада на вулиці столиці, щоб не допустити 

реваншу совка». 

І з ним, і з менш красномовним цього вечора Арсенієм Яценюком почали сперечатися 

їхні виборці. «Виходити треба сьогод--ні», – констатували люди. І, не дочекавшись відповіді, 
вийшли. Ближче до дев’ятої вечора 21-го соцмережі зарясніли повідомленнями на кшталт 

«…ну, я на Майдан», «…закінчу роботу – і на Майдан», «если гора не идет к Магомету, 

придется идти на Майдан». 

Вийти на вулиці столиці на заклик громадян цього разу довелося лідерам опозиції. І хоча 

вони й не просять нікого далі стовбичити під дощем, а лише звично закликають українців 

долучитися до недільного мітингу, люди залишаються на Майдані. Починають виходити й 

люди в регіонах…  

Основний мітинг цими днями починається о 18:00. Сюди поспішають після роботи, тут 

ділять парасольки з незнайомими людьми, усміхаються одне одно--му, малюють плакати на 

кшталт «Батя, підпиши уго-ду», звідси розсилають друзям смски «Я на Майдані. Де ти?». Тут 

слухають по--літиків, громадських діячів, усіх охочих дістатися до мікрофо--на. Та чекають 

неділі. Із завмиранням серця. Опозиційні діячі, які навіть самі прямують у метро роздавати 

листівки та просити киян вийти на вулицю в неділю, підкреслюють: щоб вла--да не змогла 

проігнорувати вимоги народу, до віче має долучитися не менш як 50 тисяч небайдужих. 

Стільки на київських вулицях не було давно. «Чи досить крові?..» 

Рішення штабу 

Ранок неділі свідчить: досить. Лакмусовий папірець – станція метро «Університет». 

Натовп, що трішки спізнюється на запланований початок акції – 12:00, вже на ескалаторі 
скандує «Слава Україні!», майорить різнокольоровими прапорами, не вміщається на тротуарі, 
стихійно «займаючи» половину проїжджої частини дорогою до пам’ятника Шевченкові. Люди 

радіють одне одному. Чоловік років 30 зупиняється посеред дороги, дивиться навкруги та щиро 

усміхається. «Вийшли…» – видихає він. І, звертаючись до всіх і ні до кого, додає: «Я так вас 

усіх люблю!» 

Львів’янин Сергій приїхав до столиці недільного ранку. «З глуз--ду з’їхати… – сміється 

від щастя, обертаючись не неозорий натовп людей. – Скільки разів я вже казав це?» 

Дорогою до Європейської від Шевченка моніторимо, що пишуть про кількість людей 

ЗМІ. Хтось нараховує десять тисяч. Неможливо… «Десятки тисяч», – пише Українська правда. 

«П’ят-де---сят тисяч», – припускають в іншому виданні вже хвилин за двадцять. Згодом майже 

у всіх незаангажованих медіа з’являє-ться одна доволі розмита, але радісна цифра: «понад 100 

тисяч». Людське море заповнює Європейську, на якій напередодні з боєм встановлювали сцену. 

Від стадіону «Динамо» до філармонії. Від усіяних людьми пагорбів парку і весь Хрещатик… 

Сюди приходять цілими родинами. На витягнутій руці тримає мобільний, намагаючись 

сфотографуватись разом із дружиною та двома доньками-близ--нючками в однакових 

капюшонах, інтелігентний сивий чоловік. Повз проходить крихітна старенька бабуся із 
саморобним плакатом. На одному боці ватману олівцем намальований Кобзар. На другому – її 
вірш про те, як «…Януковича в цей час іде відвідати Тарас…» Жінка така зворушлива й має 

таку добру усміш--ку, що дозволу сфотографуватися з нею просить чи не кожен, хто її помічає. 

Зі сцени виступають політики. Євгенія Тимошенко зачитує лист від матері. Стільки 

людей на вулиці не виходило з часів Помаранчевої революції. Вже де-в’ять років… 
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На перший погляд, «у Багдаді все спокійно». Але не всюди. За кількасот метрів від 

мітингу, біля Кабінету Міністрів, уже збираються «тітушки». Хто й навіщо привів до будівлі 
уряду, яку мітингувальники начебто не планують пікетувати, сотні осіб відверто кримінальної 
зовнішності – питання незрозуміле. Втім, найманці, які виходять із Маріїнського парку пліч-о-

пліч із правоохоронцями та шикуються біля Кабміну, привертають увагу людей. Тут починають 

зупинятися ті, хто вже йшов до метро «Арсенальна». Видзвонюють друзів. На Інститутській 

швидко збирається чималий натовп. Про події біля Кабміну оголошують зі сцени на 

Європейській… 

Сутички з «Беркутом» біля будівлі уряду тривають близько двох годин. Бійці у 

протигазах застосовують сльозогінний газ. Люди у відповідь виколупують бруківку, таранять 

спецпідрозділ шлагбаумом, хтось і сам знаходить у кишені газовий балончик. Правоохоронці 
явно не виключають можливості свого програшу. З дверей Кабміну викручують ручки. 

Протестувальники тим часом піднімають на флагштоці над будівлею уряду червоно-чорний 

прапор. Він зайвий раз доводить: справа не тільки в угоді з ЄС… Депутати час від часу 

обіцяють: стоятимемо тут і вимагатимемо відставки уряду. «Стоїмо!» – скандує натовп. 

У повному хаосі та вечірній осінній темряві швидко поширюються чутки, мовляв, і під 

Верховною Радою щойно була серйозна бійка, і на Банковій зараз зчепилися з «Беркутом», і 
біля КМДА щось відбувається… Атмосфера неймовірна. «Разом і до кінця!» – вигукують люди. 

«Тітушки», яким, на відміну від «Беркута», протигазів не видають, кашляють, плачуть і 
туляться до бійців спецпідрозділу. У темряві горять фаєри та лунають хриплі «Героям слава!». 

Припиняється все різко. Представник «Батьківщини» – чоловік, реакцією на промови 

якого є лише вимога «заберіть у нього мікрофон!», – вимагає, щоб Юрій Левченко, кандидат від 

опозиції в 223-му окрузі, згортав «революцію» та відправляв людей на Європейську. «Нам 

потрібно втримати площу, – роздратовано пояснює він. – Кажіть усім, щоб ішли туди. Це 

рішення штабу!» 

Левченко, який ще кілька годин тому прив’язував до дротів червоно-чорний стяг і ковтав 

газ, явно засмучений. «Ви всі вільні люди, – підкреслює він, озвучуючи рішення «вождів». – 

Можете залишатися там, де вважаєте за потрібне». «Стоїмо!» – скандує у відповідь молодь. 

Однак поволі розходиться… Революція скасовується. Хлопець із козацьким чубом спускається 

до Європейської. Дорогою бачить захеканого друга, який біжить до Кабміну. На запитання «Ну 

що там?!» лише розчаровано махає рукою. Пікетування будівлі уряду призначають на восьму 

ранку, втім, усім зрозуміло, що нічого особливого тут уже не буде. Хоча б тому, що більшість 

людей виходять на протести в будні лише ввечері, після роботи – це засвідчили вже перші дні 
Євромайдану. 

Вночі на Європейській відбуваються дрібні сутички з «Беркутом», але площі вдається 

вистояти. Стоїть і майдан Незалежно-сті, головна відмінність якого – відсутність партійних 

прапорів. 

В понеділок у Києві тривають протести. Їх аж три: на Майдані, на Європейській та біля 

Кабміну. На кожному з них по кількасот людей. Веселіше стає ввечері. На головній площі 
столиці – до двох тисяч протестувальників. Тут щити «Беркута» традиційно прикрашають 

квітами та жовто-блакитними стрічками, зачитують звернення до європейських країн різними 

мовами. Під Українським домом близько 15 тис. співають «Не спи, моя рідна земля…», 

слухають новини про те, що Юлія Тимошенко в колонії примудрилася зробити з «підручних 

матеріалів» прапорець ЄС, і б’ються з «Беркутом», розблоковуючи машину з прослушкою 

штабу опозиції. Спецпідрозділ заходить і з іншого боку, до будівлі інформаційної агенції 
УНІАН. Над касками сотень правоохоронців здіймається плакат «Yanukovich is not Ukraine». 

Арсеній Яценюк намагається заспокоїти чи то «Беркут», чи то людей виконанням державного 

гімну. «…Позачергове засідання уряду…» – виблискує червоним у нього за спиною рядок 

новин на будівлі УНІАН. Поруч чоловік ламає лавку на дошки, щоб людям було чим 

відбиватись. «Оця хороша!» – впевнено каже він, залишаючи на парапеті чергову колоду. 

«Чому?» – запитую. «Із цвяхами…» Атмосфера напружена. Втім, розбризкавши газ на 

Європейській площі та покричавши російською біля УНІАН, «Беркут» відступає. 
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Свободівці тим часом вирушають у Печерський райвідділок, де перебувають перші 
в’язні Євромайдану, ще, так би мовити, вчорашні. Народних депутатів до нього не пускають. 

Згодом стає відомо, що затриманих таємно відвезли до СІЗО. А ще стає зрозуміло, що влада 

справді перелякана: на сотню-дві активістів, які прийшли визволяти побратимів, наганяють 

понад 20 автобусів «Беркута». 

Минає ще одна ніч. І ще один день. Вівторок уже надвечір підносить сюрприз – 

об’єднання майданів, до якого закликала Юлія Тимошенко. Люди з Європейської площі 
прямують на майдан Незалежності, залишаючи позаду сцену та партійні прапори. Хтось реагує 

з ентузіазмом. Хтось зі скепсисом, нагадуючи про те, що жодна «аполітична» дискотека ще не 

закінчувалась успіхом. Як приклад наводять врадіївський Майдан. Що далі?.. 

«Далі аста ла віста, як кажуть у сонячних країнах», – виносить вирок Євромайдану один 

із незадоволених рішенням нардепів. 

Зранку в середу опозиція – тепер «безпартійна» – звично пікетує Кабмін. Недільного 

запалу вже немає. Немає й людей – вони приходять лише тоді, коли насувається темрява. 

Темрява вечір--ня – в цей час усі саме закінчують працювати. Чи темрява абстракт--на – в цей 

час усі усвідомлюють, що на вулицях вони справді потрібні… 

Нація, у якої є жива кров. І в історії якої тепер назавжди залишиться ще одна важлива 

подія. Чи то ще один хештег – #Євромайдан, якого не очікував ніхто. Хтозна, які ще сюрпризи 

він піднесе. 

http://tyzhden.ua/Politics/95118 

Гра, неприйнятна для Європи  

Дмитро Лиховій, Леся Шовкун, "Україна молода" 

«Не підпише». Хоча саміт за участю глав держав — членів «Східного партнерства» та 

високих представників Євросоюзу відбудеться у Вільнюсі сьогодні, навіть найбільші оптимісти 

вчора облишили надії на те, що український керівник змінить рішення щодо «паузи» в питанні 
укладання Угоди про асоціацію України та ЄС. 

«Така гра, в яку грає Президент Янукович, для нас неприйнятна», — заявив міністр 

закордонних справ Польщі Радослав Сікорський на конференції громадянського суспільства, 

що відбулася вчора в будівлі Купецького клубу на проспекті Гедиміна, 35. Власне, цей захід за 

участю багатьох вагомих єврочиновників, наукових, громадських та політичних діячів став 

своєрідним прологом до саміту «Східного партнерства». 

«Ну що ж, успіхів вам із Росією!» 

«Я був у захваті від активності українського народу під час Помаранчевої революції 
2004 року. Тоді величезна кількість людей збиралася на майданах, незважаючи на зимові 
умови, — каже міністр Сікорський. — Але ви змарнували свої можливості та добру волю ЄС 

[щодо активного просування євроінтеграції]. І мені здається, що зараз ви втрачаєте ще одну 

таку велику можливість». «Мені дивно бачити, що Україна зневажила руку ЄС та тепер чекає 

на допомогу від країни, яка зовсім недавно вводила проти неї економічні санкції. Гм, ну що ж 

— успіхів!» — саркастично заявив Радек Сікорський, маючи на увазі вибір Києва на користь 

Росії. 

Глава МЗС Швеції Карл Більдт, присутній на одній дискусійній панелі з польським 

колегою, теж уже не стримував емоцій: «От Україна каже: ми, мовляв, поки що відкладемо 

асоціацію, розберемося зі своєю економікою й потім підпишемо. Але як же ви збираєтеся 

«розібратися», якщо в економіці у вас такий безлад?! Позиція і МВФ, і ЄС буде прозора: ми 

маємо бути впевнені, що вкладені [в Україну] гроші не пропадуть. Політика ж української 
влади нелогічна — вона хоче грошей, але вже не хоче договору про вільну торгівлю». 

У зв’язку з таким розворотом офіційного Києва міністри Більдт і Сікорський 

прогнозують суттєвий відтік західних інвесторів з України. 
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«Можливо, з понеділка справді доведеться говорити про «похмілля Януковича», — із 
тінню посмішки каже Карл Більдт. Водночас представники ЄС говорять про наміри й надалі 
проводити активну політику щодо України та підписання асоціації з нею. «Ми бачимо позицію 

народу України, який просить не робити його заручником у цьому питанні, — зауважує глава 

МЗС Польщі. — Юлія Тимошенко теж озвучувала такі заяви. І, до речі, українська влада 

насправді багато зробила для розв’язання проблеми вибіркового правосуддя». 

Півтораметрова ручка для Януковича 

Про роль Майдану на конференції згадав і Ендрю Вілсон, старший дослідник 

Європейської ради з закордонних відносин (ECFR), фахівець з української проблематики: 

«Якщо після Помаранчевої революції в Україні настав час оплачених мітингів і політики 

збирали людей на вуличні акції за гроші, то зараз ми знову бачимо справжній натовп, який 

виходить на Майдан за ідею, і це позитивний момент». 

Те, від чого наразі відмовилася влада, у Вільнюсі вирішили символічно зробити 

українські громадські організації. По завершенні панельної дискусії за участю Більдта і 
Сікорського представники громадянського суспільства України та Євросоюзу підписали свою 

«угоду про асоціацію». Бо «європейський вибір — пріоритет громадянського суспільства», — 

наголосив під прицілами телекамер координатор української національної платформи Форуму 

громадянського суспільства Україна—ЄС Олександр Сушко, який першим поставив підпис від 

імені України. З боку ЄС папір підписав співголова форуму в Купецькому клубі Кшиштоф 

Бобінський. 

Ідеться про дуже символічний і, на жаль, анітрохи не офіційний акт. «Громадська угода» 

має вигляд набору ватманів, на першому з яких кривуватим почерком, від руки, написана 

коротка декларація, а далі — «автографи», залишені різнокольоровими фломастерами всіма 

небайдужими — українцями, представниками Грузії, Литви, Молдови, Вірменії тощо. 

Як пообіцяли ініціатори акції, сьогодні «документ» вивісять в інтернеті, аби долучитися 

до його підписання міг кожен охочий, а згодом — привезуть у Київ, аби поповнити кількість 

підписантів. 

Представники громадянського суспільства закликали створити відповідну платформу 

між Україною та ЄС і запросили до її участі всіх охочих. 

Олександр Сушко презентував на конференції громадянського суспільства величезну 

ручку–«самописку» — інсталяцію, виготовлену українськими митцями на основі тисяч ручок, 

зданих небайдужими громадянами нашої країни у «фонд Януковича», аби Президент у 

Вільнюсі підписав Угоду про асоціацію. Вулична акція за участю півтораметрової ручки 

відбулася ввечері біля Палацу великих князів литовських, куди прибули на першу зустріч глави 

держав–учасниць саміту. Там пройшла вечеря, на якій продовжилися робочі переговори із 
залученням насамперед Віктора Януковича. 

Також у рамках саміту відбувався бізнес–форум, у якому, зокрема, взяв участь перший 

віце–прем’єр–міністр України Сергій Арбузов. Він заявив, що переговори у Вільнюсі 
«принесуть ясність, подальшу співпрацю і збалансоване рішення». 

Ще одна дискусія тривала в литовському Сеймі, де про європейське майбутнє України 

дискутували депутати. Зокрема, Віталій Кличко заявив, що заяви Президента Януковича про 

потребу «компенсації ризиків» для України з боку Євросоюзу — це «шантаж і здирництво», а 

вимагання грошей в обмін на дозвіл лікувати екс–Прем’єрку Юлію Тимошенко за кордоном 

нагадує йому сомалійських піратів. 

А от нардеп від Партії регіонів Віталій Калюжний осоромився — як написав у «Твіттері» 

журналіст Сергій Андрушко, український парламентарій зачитував свою промову російською 

мовою, а тлумачі перекладали її на нашу державну. 

«Угоду з ЄС підпише вже новий Президент після 2015 року» 

Загалом, у ці дні у Вільнюсі перебувають навіть не десятки, а сотні українських 

політичних та громадських діячів різних калібрів. І саме Україна — в центрі уваги всіх заходів. 
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Адже, при всій повазі до європейського поступу Молдови і Грузії, попереднє парафування 

угоди із цими країнами — надто малий масштаб, аби вважати форум вдалим. 

Утiм говорити про те, що ЄС змінив свою колишню риторику на позицію «Вернись, я 

все прощу!» — не випадає. «Адже якби ми зробили виняток для однієї країни, то мусили б 

робити так і у відношенні до інших. А ми так не можемо — є чіткий перелік технічних вимог 
для асоціації, — зазначає міністр закордонних справ Польщі Радек Сікорський. — Якщо ви 

порушуєте правила — вам не місце в Європі». Також ЄС не має наміру змінювати свою 

позицію в питанні відправки Юлії Тимошенко на лікування за кордон, щоб переконати Київ 

підписати асоціацію, про це заявив уже єврокомісар з питань розширення Штефан Фюле. 

«Мене надихає те, що європейські лідери розуміють — задній хід дав Президент 

Янукович, але не Україна. І я вірю що двері Європейського Союзу для нас залишаються 

відчиненими», — сказав у коментарі «УМ» лідер фракції ВО «Батьківщина» Арсеній Яценюк. 

— Угоду про асоціацію підпише вже новий Президент України». 

«Особисто для Віктора Януковича немає жодного резону підписувати Угоду про 

асоціацію, адже його головна мета — зберегти владу після 2015 року, — вважає Яценюк. — 

Скажіть, яким чином він міг би це зробити, якби Україна підписала угоду з ЄС? Адже в такому 

разі він був би зобов’язаний забезпечити проведення чесних і демократичних виборів». 

Що опозиція робитиме далі і чи зберігатиме Євромайдан? «Стратегія опозиції надалі 
зрозуміла: готуватися до виборів, обирати нового Президента, уряд, європейський парламент, 

— владу, яка буде підписувати і ратифікувати цю угоду. І це я говорю про короткотермінову 

перспективу, бо виборча кампанія стартує вже фактично через рік. 

Можна сказати, що це — вже початок президентської гонки», — сказав Яценюк у 

кулуарах вільнюського громадського форуму. Він не заявляв прямим текстом, що Євромайдан 

буде розпущено, але дав зрозуміти, що підтримувати постійний мітинг після вільнюського 

саміту — безсенсово. Адже «люди знову довели, що ми готові боротися і відстоювати свої 
свободи. Далі слід обрати на виборах 2015 року проєвропейського Президента, який підпише 

Угоду про асоціацію з ЄС. Це довгий шлях, на якому будуть і майдани, і протистояння в 

парламенті, і багато роботи всередині та за межами України», — констатував пан Арсеній. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2376/180/84560/ 

Інтернет-ЗМІ 

Перша велика кібервійна. Влада йде в наступ  

Главком 

Під час Помаранчевої революції 2004 року, в умовах тотального контролю влади за ЗМІ, 
опозиція та громадянські активісти чи не вперше перенесли основний акцент агітації та 

комунікацій в інтернет. Усі зусилля влади влаштувати інформаційну блокаду закінчилися 

нічим. І Віктор Янукович, що вже було примірявся до президентського крісла, програв. 

У грудні 2010 року в Тунісі влада намагалася вгамувати масові безпорядки й акції 
протесту, однак безуспішно. Опозиційні сили, що координували свої дії через соціальні мережі, 
перемогли, а президент вже на початку 2011 року мусив піти у відставку. 

Події в Тунісі стали каталізатором для масових протестів у Єгипті, де маніфестанти, 

невдоволені державною політикою, так само зробили соціальні мережі головним засобом 

зв’язку та поширення інформації. Не витримавши напруги, спочатку у відставку пішов уряд 

країни, а потім – і президент Хосні Мубарак, який займав цю посаду 30 років. 

Значення інтернету під час вуличних акцій сьогодні важко переоцінити. Президенту 

Віктору Януковичу зовсім не хочеться повторити долю президента Мубарака. Влада врахувала 

попередній досвід, продемонструвавши здатність вчитися як на чужих, так і на своїх помилках. 

На боротьбу з українським інтернет-простором кинуто серйозні ресурси. 
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Останній тиждень провідні українські інформаційні сайти працювали з перебоями. 

Внаслідок масованої кібератаки зупинялась работа «Української правди» та «Главкому». 

Хакери начисто знищили українські сервери «Цензор.НЕТ». «Шановні друзі! Цензор.НЕТ 

частково відновив роботу. На жаль, значна частина інформації не відновлена», - зізнався 

головний редактор Юрій Бутусов. 

Фахівці, які ознайомилися з проблемою, стверджують, що технічний рівень атак 

настільки високий, що зловмисники практично не лишають слідів. Схоже на те, через вразливі 
місця сайту хакери завантажують на сервери програму, яка просто знищує збережену 

інформацію. Паралельно нападники використовують і класичні ddos-атаки, суть яких полягає в 

штучному перевантаженні сайту, що виводить його з ладу. Але якщо, за словами спеціалістів, 

організувати ddos-атаки «сьогодні може і школяр, головне – знати, як це зробити, і ресурси», то 

злам «Цензору» здійснювався спеціалістами високого класу. Коштує така атака дорого, вимагає 

підготовки та обладнання відповідного рівня. 

Хто стоїть за усім цим – достеменно невідомо. Існують небезпідставні підозри, що 

замовником нападу були представники силових органів, однак безпосереднім виконанням 

завдання займалися хакери з-за кордону. «Це точно не люди в погонах. У них просто нема ані 
відповідної кваліфікації, ані розуміння. Та й в Україні таких спеціалістів практично нема. 

Працювали закордонні фахівці, ймовірно, з Росії», - говорить один із експертів. 

«Однозначно стверджувати, хто за цим стоїть, неможливо. Можна тільки сказати, що ці 
люди не зацікавлені в тому, щоб та хвиля мережевої активності, яка розпочалася в останні дні, 
почала набирати обертів. Напевно, були наперед розроблені якісь запобіжники. Можливо, деякі 
проблеми з безпекою в інтернет-ресурсах (які зазнали атак, – «Главком») були знайдені раніше, 

але їх не «засвічували», тримали до слушного моменту. І я думаю, що поки що це тільки 

початок», - сказав «Главкому» експерт з цифрового маркетингу Максим Саваневський. 

Атаковані сайти об’єднує одна спільна риса: демонстративна прихильність до 

євроінтеграційного курсу України та активне висвітлення подій Євромайдану. Відтак в силу 

вступає принцип давньоримського права «шукай, кому вигідно», який приводить нас 

прямісінько до тих, на кого спрямований наступ учасників акцій протесту – української влади. 

Ці хакерські атаки відкрили ще один фронт кібервійни, яку влада веде проти 

прихильників євроінтеграції з моменту її відмови виконати усі необхідні для підписання Угоди 

про асоціацію вимоги. Є підстави припускати, що у подальшому коло атакованих сайтів 

розширюватиметься. 

Водночас в мережі з’явився клон «Української правди», але названий інформаційною 

агенцією. Це – та ж технологія, що часто використовується на виборах в Україні, коли на 

мажоритарний округ висуваються кандидатами повні тезки лідерів перегонів. Скажімо, зараз у 

223 виборчому окрузі зареєстровано двоє однофамільців «свободівця» Юрія Левченка. Ставка 

робиться на те, що частина виборців неминуче виявиться достатньо неуважною, щоб 

переплутати свого кандидата з клоном. Те ж саме – у випадку з клонами сайтів. 

Паралельно ведеться наступ за іншими напрямками. Інцидент з автомобілем 

«прослушки», виявленим і знешкодженим активістами Євромайдану, дає зрозуміти походження 

тих регулярних проблем з мобільним зв’язком, з якими стикаються учасники акцій – не тільки 

Євромайдану, але й багатьох попередніх. Схоже, що люди в погонах, використовуючи 

спецапаратуру, «глушать» частоти мобільного зв’язку, щоб утруднити комунікацію між 

розрізненими групами протестуючих. 

Окремої атаки зазнали лідери опозиції. У їхньому випадку до перешкод у зв’язку 

додається винахідливий психологічний тиск. Одночасно на всі їхні телефони щохвилини 

здійснюються дзвінки з різних номерів. Це не просто майже унеможливлює мобільний зв'язок – 

навантаження банально не витримують телефони, батареї яких швидко розряджаються. 

«Щохвилини дзвінок. Різні телефони. В слухавці грає Марсельєза», – повідомила журналістам 

прес-секретар лідера фракції «Батьківщина» Арсенія Яценюка Ольга Лаппо. 

Хакери не гребують і зламами електронних пошт опозиційних лідерів та їх аккаунтів у 

соцмережах. Жертвами атак вже стали Віталій Кличко, один із лідерів «Удару» Віталій 
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Ковальчук, прес-секретар Юрія Луценка Лариса Сарган, прес-секретар Юлії Тимошенко 

Марина Сорока. До цього списку слід додати партійні сайти «Удару» та Юрія Луценка. 

Зі зламаних аккаунтів зловмисники розсилають фальшиві новини, повідомлення та фото. 

Особиста переписка власників аккаунтів, місцями відредагована, а місцями просто 

сфальшована, потрапила у вільний доступ через інтернет. Таким чином зловмисники не лише 

утруднюють комунікацію опозиційних лідерів, але й отримують масу конфіденційної 
інформації. А скандальні історії із життя лідера «Удару» Віталія Кличка, нібито викрадені з 
його електронної пошти, дають можливість відволікти увагу частини читачів він новин про 

Євромайдан та Угоду. 

Ще одна технологія – дезінформація. Інтернет заповнили сотні «форумних ботів», які під 

виглядом гласу народу масово генерують заклики, спрямовані на зменшення активності 
учасників мітингів, поглиблення протиріч між організаторами майданів та байки із розряду 

«платять по 200 грн за годину», «епідемії менінгіту» та «наколотих апельсинів». 

В усіх випадках можна впевнено стверджувати, що мова йде не спонтанні реакції на 

події, а на добре підготовлену і належним чином профінансовану кампанію з нейтралізації 
активності опозиційно налаштованих людських мас. 

Однак, якщо раніше для боротьби зі «світовою павутиною» використовувалися засоби 

ззовні (наприклад, захоплення серверів силовиками, судові заборони, залякування і напади на 

журналістів), то сьогодні проти інтернет-спільноти кинули хакерів і ботів. І це практично перша 

подібна кампанія, яку можна вважати умовно успішною. 

Щоправда, слова у відповідь ще не сказані. Стихійний і спонтанний протест може 

захопити і інтернет. Українці в інтернеті здатні на чистому ентузіазмі влаштувати провладним 

інтернет-ресурсам справжнє пекло, у порівнянні з яким нинішні хакерські потуги влади 

виглядатимуть невинним дитячим лементом на галявинці. Таке вже було. Згадайте ex.ua. 

http://glavcom.ua/articles/15698.html 

Віктор Янукович-молодший розповів про сімейне життя  

РБК-Україна 

Віктора Януковича-молодшого застали на більярдному турнірі. Інтерв'ю записувалося 

ще до Евромайдана , але син Президента все одно дотримувався обережності , обговорюючи 

політичні теми . Куди більш охоче нардеп коментував справи автофедераціі і успіхи сина в 

навчанні. 

- Віктор Вікторович , в суспільстві йде дискусія , в якому напрямку розвиватися Україні 

- Митний Союз , ЄС ... Яка думка з цього приводу у народного депутата Віктора Януковича? 

- У мене є з цього приводу позиція , яку я не міняю вже багато років. Україна повинна 

бути сильним і самодостатньою державою . І з усіма нашими партнерами ми повинні 
співпрацювати на паритетних умовах. Упевнений , що Україна має право без зайвих підказок з 
боку , самостійно будувати свою міжнародну політику. З геополітичної точки зору у мене 

викликають подив поради інших країн , як нам далі жити. У всіх є свої інтереси , і кожен 

вибирає свої методи , як їх відстоювати. Зараз для України головне - зберегти свою єдність. Я 

вважаю , ми повинні мати контакти з усіма , але розвиватися в потрібному нам напрямку. 

- Ви не перший рік народний депутат. Деякі колеги дорікають вас в недостатній 

активності в стінах. Як це прокоментуєте ? 

- Не дуже активний ? Це означає , що я не дуже багато балакаю мовою? Чи не виступаю 

за трибуною ? 

- Так, і це теж. 

- Знаєте , у всіх різні завдання. Хтось є спікером , а мені більше до душі працювати на 

конкретний результат , спілкуватися з людьми , вирішувати їх реальні проблеми , а не позувати 

перед камерами. Прямий контакт - я ніколи цього не боявся. А політиканів у нас вистачає - є 

кому покричати з трибуни. Але , на щастя , ККД народного депутата лише цим не вимірюється. 
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- Нагадайте , який останній законопроект ви пропонували ? 

- Останній законопроект стосувався стимулів для IТ -галузі України . Ми пропонуємо 

знизити навантаження на фонд оплати праці IT -компаній. А саме : звуження бази для 

нарахування єдиного соцвнеску і зменшення ставки прибуткового податку для співробітників 

цієї галузі. Наша головна мета - вивести індустрію з тіні , зупинити відтік кращих фахівців . 

Українські програмісти дуже цінуються у світі. Яку компанію ви не назвали б , там є наші 
хлопці - Google , Facebook. Так от , наше завдання - дати їм можливість реалізуватися у себе 

вдома , у своїй країні , а не їхати за океан. 

- Ви давно захоплюєтеся автогонками . Як зараз справи йдуть ? 

- Рік тому я отримав серйозну травму - у мене була зламана рука. Звичайно , протягом 

відновного періоду навантаження були небажані, так що я більше часу приділяв політиці: 
займався адміністративною діяльністю , підтягував багато соціальні проекти. Наприклад, влітку 

я розпочав новий проект з підтримки вуличних видів спорту , якими може займатися будь-хто і 
які дуже популярні серед молоді. Йдеться про workout - це вправи на турніках , вуличний 

баскетбол , велосипедний та роликовий спорт . Кожен день люди надсилають мені свої ідеї , ми 

вибираємо самі корисні і даємо їм хід. Плюс у мене був час детальніше розібратися в системі 
роботи Автомобільної федерації України . Зараз ми її реформуємо , хочемо , щоб вона захищала 

інтереси не тільки спортсменів , але і всіх українських автомобілістів ! 

- Ваш батько , Президент України , часто дає поради щодо політичної діяльності? Ви 

взагалі говорите про роботу? 

- Так, ми з батьком спілкуємося на робочі теми . Але проте , коли зустрічаємося , 

намагаємося якнайшвидше проговорювати це, щоб була хвилина для нормального сімейного 

спілкування . 

- А коли бачилися востаннє? 

- Тиждень тому . 

- А мама ? Як вона реагує ? 

- Мама в мене - дуже добра людина. Звичайно , вона не може не хвилюватися. 

- А часто мама дає поради , що стосуються політики ? Або вона все-таки намагається 

не втручатися ? 

- Як свою точку зору може нав'язувати людина, яка знаходиться поза політикою? 

- Ну , моя мама , наприклад , може. Думаю , мільйони мам світу можуть нав'язувати 

свою думку, не перебуваючи всередині політики . 

- Мами завжди переживають. І моя переживає . Я дуже її люблю! 

- Ваш син Ілля ходить в садок ? 

- Так , він записаний в звичайний садочок . Дуже радий , що Ілля - правильний хлопець , 

з усіма знаходить спільну мову. До речі , я як тато відзначаю , що як тільки син потрапив в сад , 

він став дуже активно розвиватися. Йому все цікаво - і машинки , і малювання . Також Ілля 

вчить українську , російську, англійську. Дуже намагаємося, щоб на трьох мовах говорив . 

- Ви заявляли про підтримку вітчизняного кіно. Яка ваша роль у цьому процесі? 

- Ну , в першу чергу головне , що ми зробили , - в принципі запустили кінопроцес . Якщо 

ви пам'ятаєте , в 2009 році на розвиток кіноіндустрії в бюджеті було закладено 5 мільйонів 

гривень , а в 2010 -му - 24 мільйони . За таких умов говорити про сучасний українському кіно 

взагалі не доводилося. Я запропонував ряд поправок , сьогодні обсяг фінансування - на рівні 
140 мільйонів гривень. Я дуже радий , що за ці два роки з'явилося багато молодих талантів , 

нових імен - режисерів , акторів , операторів. Вся галузь почала активно розвиватися! І нові 
фільми не кладуться на полицю , як це було раніше. Упевнений , цієї осені ви бачили хоча б 

одну українську прем'єру . Особисто мені сподобався фільм « Iван Сила» . Історія про 

справжнього українського героя-силача Івана Фірцака , дуже позитивна. 

http://www.rbc.ua/ukr/digests/other/yanukovich-mladshiy-rasskazal-o-semeynoy-zhizni-

27112013095600 
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Блоги 

Сергій Каплін: «Евромайдан и обыски в приемных нардепа Каплина»  

lb.ua 

Янукович закрыл решетками окно в Европу, а его замглавы АП Сергей Ларин, пока 

президент в Вильнюсе, уничтожает организатора кировоградского евромайдана. Кстати Ларин 

экс-секретарь комитета ВР по вопросам Евроинтеграции, а сейчас зам Левочкина по 

региональной политике. Сегодня ночью проведены обыски в моих приемных. Об этом 

подробнее в блоге. 

У Януковича был выбор: страничка в мировой истории, он мог привести Украину в 

европейскую семью или, испугавшись новых "европейских правил игры" оставить ее в 

имперской клетке Путина. Чтобы не оказаться в камере, Януковичу нужен импорт диктатуры, 

диктаторская франшиза от Путина та, которую получил Лукашенко. Вот и вся разгадка его 

личной позиции, остальное не в счет. 

Более всего меня поразила попытка экономической спекуляции и торга. Президент 

вместе с Азаровым проел все европейские гранты, техпомощь, кредиты, обобрали инвесторов, 

распилили кредиты и... уже вторую неделю продают Украину за 20-30 или, как поговаривают, 

160 миллиардов евро, 8 лет по 20. Государственный долг составляет порядка 40% ВВП, Азаров 

построил банальную пирамиду, снова и снова занимая миллиарды что бы отдать предыдущие 

долги. Украинская экономика не способна отдавать кредиты, ее попросту нет. Износ основных 

фондов 87%, по продуктивности труда мы на 165 месте в мире, рядышком с африканскими 

странами, инвестклимата не существует вообще, внутренний рынок сломан, институт права 

собственности не защищен. 

Коррупционный оборот составляет порядка 200 миллиардов, еще 80 миллиардов 

воруется с тендеров и госзакупок. Вот вам и 30 миллиардов евро, не позыченых а своих, 

кровных, украинских. Это без оптимизации затрат на власть и повышения эффективности 

использования госбюджета, это без всех преимуществ и синергии которую получит экономика 

без коррупции. 

Мировая экономика имеет практику: 80% бюджета наполняет малый и средний бизнес. 

У нас единственное место, где он чувствует себя комфортно - #евромайдан. 

В первый день проведения саммита, когда Янукович евроблефовал, в Кировограде 

милиция (!) копала траншеи перед въездом на элеватор который принадлежит семье Онулов, 

которые организовали в областном центре 2000-ый #евромайдан и теперь преследуются 

губернатором, налоговой, милицией и... внимание Администрацией Президента Украины. 

Заместитель главы АП, донбасский уроженец Харцызска Сергей Ларин, который ранее 

возглавлял Кировоградскую область и за то, что довел ее "до ручки" был назначен замом 

Левочкина, заявил: я заберу все у этих евроинтеграторов из Кировограда. Заявил также цинично 

как в свое время запретил строить в Кировограде памятник жертвам голодомора. Тогда, он 

просто "посоветовал" ставить урны в магазинах и собирать деньги, а с бюджета "фиг вам". 

Вчера, когда в Вильнюсе был праздник демократии, фактически всемирный день 

Европы, в Украине - беркут, следователи, прокуроры, титушки приехали выполнять заказ 
Ларина... Предприятие парализовано, на элеваторе пропадает зерно, рабочие лишились рабочих 

мест и это еще не конец. Трудовой коллектив готов идти пешком к президенту который обещал 

евростандарты и без Европы, идти и спросить: где они, где защита малого и среднего бизнеса, 

производителей, инвесторов, работодателей, и какие предприятия просили Януковича 

"отложить Европу" до лучших времен. 

Итак, Украину ждет очередная хода к президенту - теперь уже представителей 

предпринимательства и их рабочих... От Кировограда до Киева - 300 километров. 

В день проведения саммита начались обыски в моих кировоградских приемных, 

взломаны и выбиты двери... Милиция так и не пояснила причин по которым они ворвались в 

приемную нардепа его об этом не предупредив, нарушив Закон, плюнув в Конституцию. 
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Я хочу лично обратиться к Ларину. Вы дали преступное распоряжение губернатору и 

силовикам, вы замахнулись на святую святых для Европы и всего мира - на частную 

собственность и право выбора. Вы преследуете общественных активистов. Я сделаю все, что бы 

вы не "задержались" в своем кресле в АП, что бы поганая память о вас была стерта с сознания 

украинцев. Если страна до сих пор не знала кто такой экс-евро интегратор Ларин, если об этом 

не знала Европа, то уже завтра узнает. Действуя бандитскими методами которые вы отточили 

еще в 90-ых вы рушите основы европейских ценностей, вы совершаете политические 

преступления. 

Я обратился к президенту, Генпрокурору, министру МВД в суды, обратился с целью 

угомонить рейдерскую прыть Ларина. В АП он отвечает за региональную политику... 

Прекратите ее выстраивать бандитскими анти европейскими методами. 

Мы соберем подписи сотен тысяч жителей Кировоградской области к Европарламенту, 

мы будем просить внимания к этой ситуации. В Украине формируется евро оппозиция, 

европартизанщина и мы не позволим преследовать ее активистов. 

http://blogs.lb.ua/sergiy_kaplin/243285_evromaydan_obiski_priemnih.html 

В'ячеслав Кириленко: «Маємо бути єдині і рішучі!»  

pravda.com.ua  

(Виступ на Євромайдані 28 листопада) 

У жовтні 90-го ми жили на майдані два тижні, перш ніж домогтися свого. А через рік 

Україна стала незалежною. Потім тут був великий революційний майдан 2004-го року, який 

також був переможним. 

Київське студентство піднімається і це найбільша сила, яку боїться зараз влада. 

Студентство всієї України підтримує зараз цей єдиний київський Євромайдан. 

Тоді у 90-му тиждень тут лежали голодуючі студенти, і тільки після того, як ми пішли у 

гуртожитки і університети, щоб надати цьому розголос, повстало київське студентство. 

Перекритий тут був Хрещатик від бульвару Шевченка аж до Європейської площі. І ми пішли 

150-тисячною колоною до Ради і домоглися свого. Сьогодні, у ці визначальні дні, мусить бути 

саме так. 

Янукович, Азаров і вся ця камарилья хочуть унеможливити наш шлях до Європи і 
Євросоюзу, не спитавшись ні в кого з нас. Вони думають, що нас немає, що ми спимо, що 

українці давно втратили волю до спротиву. Вони думають, що у нас нема молодого покоління, 

яке вкаже їм на їхнє місце. Але вони помиляються, бо ми є тут, а Україна – це Європа. Маємо 

бути єдині і рішучі. Всі – старші, молодші, політичні, аполітичні, партійні, позапартійні, але під 

нашим єдиним синьо-жовтим прапором і прапором вільного світу – Євросоюзу! 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/kyrylenko/5297635175ccc/ 

Телебачення і радіомовлення 

Ангела Меркель не верит в подписание соглашения с Украиной  

Интер, Подробности 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Сегодня стартовал саммит Восточного партнерства, на 

котором ранее ожидалось подписание Украиной соглашения об ассоциации с ЕС. Продлится он 

два дня. Уже прибыли лидеры европейских государств. Там же Виктор Янукович. Завтра он 

встречается с канцлером Германии. А буквально час назад Ангела Меркель заявила - на то, что 

завтра будет подписано соглашение с Украиной - не надеется, но дверь остается открытой. 

В городах Украины проходят Евромайданы 
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Кристина СУВОРИНА, ведущая: Евромайдан в Киеве и прямое включение оттуда мы 

покажем вам сразу после сюжета о евромайданах на местах. Митинги, автопробеги, песни и 

танцы - в сюжете наших корреспондентов. 

Кристина ГАШЕНКО, корреспондент: Необычную почту сегодня получили жители 

Львова. Листовки напечатаны на качественной бумаге. На лицевой стороне - европейская 

символика. Смысл текста - почему Украина не может вступить в Евросоюз. Вот только об 

авторах - никакой информации. 

Любовь, жительница Львова: "У мене є 5 внуків, і я для них нічого не бачу у 

майбутньому. А як підемо у Євросоюз - там є закони, там не буде корупції". 

Дана, жительница Львова: "Я тоже за, щоб Євросоюз, щоб ми були у Євросоюзі так як 

всі країни мають добро. А ми маємо що, і ми чекаємо тої зарплати, тої пенсії". 

Кристина ГАШЕНКО, корреспондент: На днях у студентов Львовского майдана 

появился свой гимн. Автор - 18-летний парень. Говорит - писал свой шедевр 4 часа. Теперь его 

знают все студенты. 

Юрий ДИДОВЫЧ, автор песни: "Атмосфера така була. Я захотів її написати, щоб 

підтримати народ, дуже старався щоб всім сподобалося". 

Ольга ВЫХОВАНСКАЯ, корреспондент: Европейский марш - так назвали свою 

сегодняшнюю акцию в Ивано-Франковске. Пешком студенты обошли весь город. В поход 

молодых людей забирали прямо из аудиторий. Евромарш провели в центре города в час пик. 

Из-за этого транспорт остановился. Но большинство водителей с пониманием отнеслись к 

акции. Символика Евросоюза повсюду - на балконах и в витринах магазинов. Многие 

участники акции разрисовали лица. Наиболее креативные - делают даже тематический 

маникюр. 

Участница митинга: "Готувалися до мітингу, робили спеціально манікюр із символікою 

Євросоюзу. Так я к в мене рука набита, то недовго – півгодини". 

Ольга ВЫХОВАНСКАЯ, корреспондент: Евромайдан студенты называют - своей 

победой. 

Тарас СЛУЧИК, общественный активист: "Навіть якщо протест закінчиться, так чи 

інакше це є перемога. Тому що ми повністю зламали цей тренд зневіри і друге це є підготовка 

до відстоювання своїх прав в подальшому". 

Ольга ВЫХОВАНСКАЯ, корреспондент: Вечером уже по традиции на площади - 

большой концерт. На сцене местные исполнители. Поют патриотические песни. 

Наталья ГРИЩЕНКО, корреспондент: В Днепропетровске флаги ЕС сегодня развевались 

возле рядов с мясом, валенками и колбасой. Интересно, что обычно продавцам сюда вход 

запрещен. Кто пригласил и почему именно на площадь - отвечали по-разному. 

Продавец: "Девушка, шо вы ко мне пристали!" 

Продавец: "Без комментариев!" 

Александр, частный предприниматель: "Пригласили организаторы, очень хорошие". 

Наталья ГРИЩЕНКО, корреспондент: Соседство торговцев - активистов майдана, 

похоже, ничуть не смутило. Наоборот, говорят, их порадовал ассортимент: здесь все, что 

нужно. 

Дмитрий БАРЛЮТА, митингующий: "Мед, і носки, і ковбаса! Ковбасу купили та випили 

з чаєм". 

Наталья ГРИЩЕНКО, корреспондент: Ближе к вечеру митингующие переместились в 

центральный парк. А уже отсюда двинулись к облсовету. Там наряды милиции. Но все 

закончилось мирно. Митингующие зачитали свои требования и передали их в облсовет. 

Марина КОВАЛЬ, корреспондент: Активисты Закарпатья утром устроили флеш-моб на 

украинско-словацкой границе - обменялись флагами. 

Ярослав ШАФАР, житель Ужгорода: "Ми хотіли показати, що насправді два світи вже 

дуже близько і ця границя вона показує, що ми вже добрі сусіди". 
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Петер САБО, журналист: "Нам трудно сказать - правильно это или нет. Ведь у 

Европейского Союза - свои плюсы и минусы. Но если вы так чувствуете, то идите к своей 

цели". 

Марина КОВАЛЬ, корреспондент: Вместе со студентами все эти дни дежурила на 

майдане и собака Даша. Сегодня стало известно, что ее… отравили. Сейчас майдановцы 

собирают деньги, чтобы установить Даше памятник. 

Людмила ГАБОР, студентка УжНУ: "По всім факультетам вона за нами ходила, вона нас 

ніколи не покидала, вона хороша була". 

Станислав КУХАРЧУК, корреспондент: В Черкассах ассоциацию с ЕС поддержали 

автомобилисты. Под стенами обладминистрации остановились и устроили небольшой 

флешмоб. Принимали в колонну всех желающих. Главное условие - никакой политической 

символики на машинах. 

Николай ТОМЕНКО, народный депутат Украины: "Такий підхід, такі заходи вони часом 

є більш важливіші ніж партійний мітинг, тому я тут". 

Станислав КУХАРЧУК, корреспондент: После автопробега участники присоединились к 

евромайдану. Интересный факт - вчера, митингующие попросили убрать портрет Юлии 

Тимошенко. Мол, будущее Украины, уже не в руках политиков, а - ее граждан. 

Відомі вітчизняні економісти підтримали позицію уряду призупинити 

євроінтеграцію  

ICTV, Факти 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Відомі вітчизняні економісти підтримали позицію уряду 

призупинити євроінтеграцію, адже на всі євро зміни щорічно потрібно 20 мільярдів євро. Крім 

того, високотехнологічні галузі від втрати російського ринку до 2020 року недоотримають 15 

мільярдів доларів. А вже нині товарообіг з Росією суттєво зменшився. Сума втрат – десятки 

мільйонів доларів – підрахував економіст Валерій Геєць. Від угоди з ЄС може постраждати 

аграрний сектор, адже на нашому ринку з'явиться більше продукції із заходу. Можливі значні 
проблеми на ринку праці. Бо вже нині десятки тисяч людей залишаються без роботи через те, 

що Росія призупинила купувати товари багатьох українських підприємств. 

Валерій ГЕЄЦЬ, директор Інституту економіки і прогнозування НАН України: "Дуже 

важливо щоб політики в якійсь мірі врахували і економічні реалії. Потенціально, за досить 

короткий період часу, Україна може втратити 2-2,5 мільйони робочих місць, або і більше". 

Как реагируют на события в Литве на майдане Независимости  

ТРК "Украина", События 

Евгений Михин, ведущий: Как реагируют на события в Литве на майдане 

Независимости. 

Роман СУХАН, корреспондент: В данный момент времени майдан ликует, майдан вопит. 

И главное их требование, чтобы завтра украинский Президент Виктор Янукович все таки 

подписал соглашение об ассоциации. Буквально недавно все люди на майдане Независимости 

разошлись, сделали большой коридор и на главную площадь страны пришла многочисленная 

колона украинских студентов, которые продолжают страйковать. Все они потом вместе достали 

из карманов фонарики, телефоны, включили их, зажгли огоньки и под эти тысячи их огоньков 

они провозгласили свое главное требование к украинскому Президенту на завтрашний 

Вильнюсский саммит - «Підпише». 

«Ми як молодь України і хочемо мати якесь майбутнє в цій державі, дуже просимо, щоб 

цю угоду прийняли і нас взяли в Європу, оскільки перспективи є в принципі, але, мені здається, 

разом з Європою у нас будуть перспективи ще набагато більші». 

«Хочемо гідного життя, ми є в Європі, але хочемо в Євросоюз». 
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«Ми Європа. Що тут є центр Європи в Україні і що має нас всі за східні країни, сама 

Україна, яка йде в Європу і показує як має бути всім азіатським країнам, як направляться в 

Європу». 

Роман СУХАН, корреспондент: Здесь на евромайдане говорят, что если завтра 

украинский Президент все таки подпишет соглашение об ассоциации, то они все разойдутся и 

будут праздновать подписание соглашения. Но если вдруг этого не случится, то обещают 

приступить к активным действиям. Но пока что, что именно будут делать, не признаются. 

Економічні ризики й перспективи угоди з ЄС аналізують сьогодні на Українському 

форумі  
УТ-1, Підсумки дня 

Юлія ГАЛУШКА, ведуча: Економічні ризики й перспективи угоди з ЄС аналізують 

сьогодні на Українському форумі. Провідні економісти, соціологи та політологи вважають, що 

асоціація з Євросоюзом у теперішньому вигляді вигідніша Європі, ніж Україні. Мовляв, 

створення зони вільної торгівлі й взаємне скасування імпортних мит завжди грає на користь 

сильнішої економіки. Тому вітчизняні промисловці можуть не витримати конкуренції з 
європейцями й змушені будуть згорнути виробництво, а це – тисячі робочих місць. Крім того, 

Україні потрібно буде витратити чималий фінансовий ресурс на екологію та 

енергоефективність промисловості. 

Віктор СУСЛОВ, постійний представник України в Євразійській економічній комісії: 
"ЕС получит значительное расширение рынка сбыта своих товаров, а украинские 

производители могут потерять внутренний рынок. ЗСТ нужно создавать с примерно равными 

по конкурентоспособности". 

Елла ЛІБАНОВА, директор Інституту демографії та соціальних досліджень НАН 

України: "Миттєвого сплеску безробіття в Україні не буде. Завжди коли людей звільняють, тут 

є економічна складова і є ментальна складова. Наші роботодавці не йдуть на те, щоб оголосити 

масовий лок-аут. Тому я не очікую миттєвого зростання безробіття в будь-якому випадку". 

Анатолій Гриценко: «Змінити владу можуть триста тисяч демонстрантів»  

Радіо Свобода, Ранкова Свобода 

Змінити владу мирним шляхом можуть триста тисяч людей, які готові стояти на 

Печерських пагорбах 10-15 днів, з них мінімум сто тисяч повинні бути готовими стояти вночі, 
заявив в ефірі Радіо Свобода депутат від «Батьківщини» Анатолій Гриценко. 

«Це потребує організації харчування, обігріву, охорони, медичної допомоги, 

інформаційних і багато інших питань треба вирішити. Якщо говорити про харчування, то не 

можна розраховувати, що хтось щось принесе, це вартуватиме з десяток мільйонів гривень 

кожного дня», – зауважив він. 

На думку Гриценка, Прем’єр Микола Азаров не мав юридичного права зупиняти 

підготовку до підписання угоди про асоціацію, бо повноваження уряду обмежувалось 

парафуванням цього документа. А президент Віктор Янукович міг підписати угоду всупереч 

рішенню уряду, каже Гриценко. Тому аргумент, що дії президента у Вільнюсі продиктовані 
українським законодавством, не мають під собою підстав, наголосив депутат. 

Сьогодні, 29 листопада, Україна не підписала на саміті у Вільнюсі угоду про асоціацію з 
ЄС. Люди, які зібралися на майдані Незалежності в Києві зустріли це повідомлення вигуками 

«Ганьба!» 

Валентин Наливайченко: «Україні потрібна не асоціація з ЄС, а членство»  

Україна готова ставити більш амбітну мету – членство в ЄС, заявив в ефірі Радіо 

Свобода під час інтернет-марафону депутат від УДАРу Валентин Наливайченко.  

«Ми разом можемо добиватися і виборів, і визначення України як повноправного члена 

ЄС. Ми чекаємо повернення Віталія Кличка і найближчим часом готові оголосити, що 
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насправді боротьба тільки починається, і продовження – вже тоді не асоціація, ми будемо 

пропонувати нашим партнерам – громадським організаціям – ставити мету одразу членства в 

ЄС. Та готові європейці чи ні – питання української волі», – заявив депутат. 

За його словами, опозиція готова співпрацювати із громадянським суспільством, 

зокрема, із тими його представниками, що зібралися нині на Євромайданах України. 

Сьогодні, 29 листопада, Україна не підписала на саміті у Вільнюсі угоду про асоціацію з 
ЄС. 

Люди, які зібралися на майдані Незалежності в Києві зустріли це повідомлення вигуками 

«Ганьба!» 


